
 
   

 
Spørgsmål om Datasikkerhed og brugen af 
Chromebooks i Københavns Kommune

 

Kære Birgitte

Du har den 12. august 2022 via din medlemssekretær stillet følgende 
spørgsmål til forvaltningen om datasikkerhed og brugen af 
Chromebooks i Københavns Kommune:

Hvordan forholder Københavns Kommune sig til datatilsynets kritik af 

brugen af Chromebooks i folkeskoler?

 

Besvarelse

Børne- og Ungdomsforvaltningen følger udviklingen tæt og har 
løbende dialog med relevante aktører, herunder KL samt øvrige 
kommuner, ligesom kommunen løbende deltager i orienteringsmøder 
med datatilsynet.
 
Tilbage i januar 2021, hvor der første gang kom fokus på Datatilsynets 
undersøgelse af Helsingør Kommunes brug af Chromebooks, valgte 
Børne- og Ungdomsforvaltningen at afsøge, i hvilket omfang der blev 
anvendt Chromebooks i Københavns Kommunes folkeskoler. I den 
forbindelse fandt forvaltningen frem til tre skoler, som i mindre omfang 
anvendte eller rådede over Chromebooks. Efter drøftelse med de 
pågældende skoler, besluttede forvaltningen, at de konkrete 
Chromebooks skulle udfases hurtigst muligt.
 
I forlængelse af Datatilsynets seneste afgørelse, valgte forvaltningen at 
foretage endnu en rundering, som viste, at yderligere to skoler rådede 
over et mindre antal Chromebooks, der dog ikke for nuværende 
anvendes i undervisningen eller af elever.
 
Forvaltningen har været i dialog med de pågældende skoler, og de 
pågældende computere er nu erstattet af forvaltningen, så skolen kan 
fortsætte undervisningen inden for rammerne af den almindelige PC-
pakke i København.
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